
2023. szeptember 8. péntek

Zsolt 135.: Dicsérjétek az URat! Dicsérjétek az ÚR nevét, dicsérjétek az URat, akik szolgái vagytok,
akik ott álltok az ÚR házában, Istenünk házának udvaraiban! Dicsérjétek az URat, mert jó az ÚR,
zengjétek nevét, mert az gyönyörűséges!

Lk 4,16-30: Abban az időben Jézus elment Názáretbe, ahol (egykor) nevelkedett. Szokása szerint 
bement szombaton a zsinagógába, és olvasásra jelentkezett. Izajás próféta könyvét adták oda neki. 
Szétbontotta a tekercset, és éppen arra a helyre talált, ahol ez volt írva: „Az Úr Lelke van rajtam. 
Fölkent engem és elküldött, hogy örömhírt vigyek a szegényeknek, s hirdessem a foglyoknak a 
szabadulást, a vakoknak a látást, hogy szabaddá tegyem az elnyomottakat, és hirdessem: elérkezett 
az Úr esztendeje.”
Összetekerte az írást, átadta a szolgának, és leült. A zsinagógában minden szem rászegeződött. Ő 
pedig elkezdte beszédét: „Ma beteljesedett az írás, amelyet az imént hallottatok.” 

Igehirdetés: Jézus  belép  a  názáreti  zsinagógába,  és  olvasásra  jelentkezik.  Nincs  ebben  semmi
különös.  Aztán  felolvassa  Izajás  könyvéből  a  szabadító  messiásra  vonatkozó  részt.  Eddig  is
rendben.  És  ezután?  Azt  mondja,  hogy  mindez  beteljesedett,  hogy  ő  az,  aki  örömhírt  visz  a
szegényeknek, a foglyoknak szabadulást, a vakoknak látást. És sajnos ez nem mindig rendít meg
minket, ahogyan a Názáretieket sem rendítette meg. Mert nem tudták felfogni, hogy Jézus hozzájuk
jött, nem akarták meglátni a saját szegénységüket, rabságaikat, vakságukat.

Itt lesz ez az év, minden reggel egy áhitattal. Ez egy lehetőség. Mindenképpen jó, hiszen megállunk
egy pillanatra, mielőtt belevetnénk magunkat a napba. Egy kis zsilipelés. De ennél sokkal több akar
lenni, ehhez viszont kellünk mi is. Ha éppen úgy ülök itt, hogy kösz Jézus, hogy jöttél, de igazából
tök  jól  elvagyok  nélküled,  akkor  Jézus  nem  tud  megszabadítani,  meggyógyítani.  Jézus  mint
szabadító, gyógyító érkezik: nem az egészségeseknek van szüksége orvosra- mondja. De mi sokszor
úgy vagyunk, mint a Gyalog-galopp pestisesei: Hű de jól vagyok, hű, de jól vagyok! 

Ma beteljesedett! Igen Ma, szeptember 8-án, pénteken reggel 7:45-kor is beteljesedett. Jönni akar,
gyógyítani  akar:  egyéneket  és  közösségeket.  Osztályokat,  barátságokat,  tantestületet  és  iskolát:
szabaddá, szeretetben növekedővé akar tenni mindannyiunkat! Hogyan? Én eddigi életemben arra
jöttem rá, hogy két dolog működik: az imádság, igeolvasás, szentségek: figyelni rá és beszélni vele,
keresni a kapcsolatot, oda tárni elé a sebzettségemet, bűnösségemet, a rabságaimat, a vakságaimat.
És a második: amit megértettem ezekben a találkozásokban, amire ráirányította a figyelmemet, azt
tegyem meg. És akkor tényleg és érezhetően egyre jobban leszek és persze egyre jobban látom azt
is, ahol még gyógyulásra, szabadításra van szükségem. 

Mustó Péter,  a  nemrég elhunyt  jezsuita  szerzetes  mondja:  „A Szentírás  azt  mondja,  hogy Isten
szétválasztotta  a  világosat  a  sötéttől.  A  lelki  életben,  az  imában  ezt  a  különbséget  szét  kell
választanunk, vagyis Isten szétválasztja bennünk. Néha a sötétet tapasztaljuk meg, néha a világosat.
Találkoztam emberekkel, sajnos nagyon tragikus sorsokkal is, akikben a sötétség lett uralkodóvá.
Én  pedig  az  imában  azt  tapasztaltam,  hogy  a  világosság  akar  uralkodóvá  lenni.  Ez  az  egyik
alapvető biztonságom az imák során. Megtapasztaltam, hogy a fényt nem kell nekem csinálnom, az
magától jön, csak nem szabad akadályoznom. Nem szabad beleszeretnem a sötétségbe. Nem szabad
komolyabban vennem a sötétséget, mint a fényt. Tehát amikor azt mondja az ószövetségi Szentírás,
hogy  Isten  szétválasztotta  a  sötétet  a  világostól,  az  nem egy  múltban  való  történet,  hanem az
bennünk történik meg mindig újra.”

Arra  kérlek:  legyél  nyitott  az  áhitatokon!  Legyél  nyitott  arra,  hogy  Jézus  gyógyítani  akar,
szabadítani akar! És most egy kis csöndben arra hívlak, nézz magadba: benned mit szeretne itt és
most gyógyítani?


